设计说明

沁集团是一家根植于西中国地区的广告全产业链企业。他们是我们的老客户, 四年前我们为

其设计了位于重庆的总部办公室。这次他们又邀请我们为其成都分公司的新办公室进行设

计。

场地的现状条件是非常严峻的。客户租用的空间是相邻的独立两户,由厚重的墙体分隔为左

右两个空间,两户之间仅可以通过外部的外廊连接。空间呈窄开间,大进深的长条矩形平面,

中部区域的自然采光很弱。另外、梁的间距较密、梁下的高度也较低、仅有 2.6 米净高、让

人略有压抑之感。

我们提出了"工作在同一屋檐下"的概念,隐喻不同的分公司在集团平台上分工协作,共同

发展壮大。我们设计了许多个白色的长筒形天花板,用于形成大屋檐的意向。再用向上打光

的灯条将其打亮, 引导光线通过拱形天花再折射下来, 形成一种明亮的, 柔和弥散的光线氛

围。长筒形的天花板遮挡住上方裸顶的杂乱管线,同时又微微向上拱起,让人感知上忽略掉

了层高较低的影响。为了进一步加强左右两侧的连通感,我们在墙体的上半部都设置了镜面,

让空间及顶面的"大屋檐"可以在视觉上延续。

分隔左右两个空间的墙体也被打通, 在规范允许的范围内, 被更换为防火卷帘。人们因此可

以自由地在左右两个空间中穿梭。所有桌子的布置也延续了这一横向的形态、连通左右空间。

项目名称:沁集团第二运营空间(成都)办公室

客户: 沁集团

甲方项目团队: 李冬昱, 陈瑶, 罗进

设计公司: 多棵设计 Studio DOTCOF

设计团队:陈曦, 庄皓涞, 李蓉, 蓝兰

机电设计: 李目, 郎茂倩

施工单位:四川方盛兴峰建筑工程有限公司

面积: 680m2

完成时间:2021年2月

**摄影师:**存在建筑

主要材料:镜面, 拉丝不锈钢板, 水泥自流平, 白色水泥拉槽板, 木纹防火板, 碎石

**Design Statement** 

The client, "Qin Group" is an advertising agency platform, who providing full industry chain

service in West China. They are our old client; we designed their head office in Chongging 4

years ago. This time, they invited us to design their new branch office in Chengdu.

The existing site condition is severe. The space they rent are two adjacent independent spaces,

been divided into the left part and the right part by a thick wall, and they can only be

connected by an external corridor. The space appears as a long rectangular shape with narrow

width and very deep length, natural lighting in the central area is quite dark. Besides, the

distance between overhead beams is crowded, and the clear height underneath the beam is

low, only 2.6 meters, making people feel a little bit repression.

We bring the concept of "working under the same roof", as the metaphor of different

work teams to coordinate and grow based on the group platform. We designed many white

tube-arch-shape ceiling-boards, to form the image of "the big roof". The stripe light

illuminated the ceiling-boards from below, guiding the light to reflect downward, creating a

bright, gentle, and dispersive lighting atmosphere. The tube-arch hided the mussy pipelines

above, and it curved slightly upward, letting people's perception ignore of the impact of

low beam height. In order to further strengthen the connectivity between the left and right

spaces, we placed mirrors on the upper part of all the walls, to make the space and "the big

roof" continues visually.

The thick wall, which divides these two spaces, is also been break through, within the

maximum limits allowed by the building code, been replaced with fire-proof roll screen.

People thus can walk freely between two sides. The layout of all the work desks also continues

this horizontal shape, connecting the left and right.

Project Name: Qin Group Chengdu Branch Office

Client: Qin Group

Client Project Team: Dongyu Li, Yao Chen, Jin Luo

**Designer:** Studio DOTCOF

Design Team: Xi Chen, Haolai Zhuang, Rong Li, Lan Lan

MEP Designer: Mu Li, Maoqian Lang

Contractor: Sichuan Fangshengxinfeng Building Construction Itd. Pty

**GFA:** 680m2

Completion Date: 2021.02 Photographer: Arch-Exist

Main Materials: mirror, stainless steel board, self-leveling concrete, white cement board,

wood-laminate board, gravel